2

涉外护理英语扩展教程

*学生用书

A 主始

总主编 华仲乐

主 编 卢凤香 苏 萍



涉外护理英语扩展教程

*学生用书

总主编 华仲乐

主 编 卢凤香 苏 萍

编 者 唐利军 万 玲 王雪蕾 黄一瑜

图书在版编目 (CIP) 数据

涉外护理英语扩展教程学生用书. 7 / 华仲乐主编; 卢凤香, 苏萍分册主编. 一北京: 高等教育出版社, 2008. 6 ISBN 978-7-04-024457-1

I.涉··· Ⅱ.①华···②卢···③苏··· Ⅲ.护理学 - 英语 - 高等学校 - 教材 Ⅳ. H31

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2008) 第 082729 号

策划编辑 陈锡镖 叶春阳 责任编辑 王雪婷 封面设计 王 峥 责任印制 宋克学

购书热线 010-58581118 出版发行 高等教育出版社 免费咨询 800-810-0598 址 北京市西城区德外大街 4号 汁 址 http://www.hep.edu.cn 邮政编码 100120 机 010-58581000 http://www.hep.com.cn 网上订购 http://www.landraco.com http://www.landraco.com.cn 经 销 蓝色畅想图书发行有限公司 畅想教育 http://www.widedu.com 高等教育出版社印刷厂 ED 刷 版 次 2008年6月第1版 开 本 787×1092 1/16 ED 次 2008年6月第1次印刷 15 印 张 价 25.00 元 定 数 370 000 字

本书如有缺页、倒页、脱页等质量问题,请到所购图书销售部门联系调换。 版权所有 侵权必究

物料号 24457-00

《涉外护理英语》系列教材编写委员会

主 任 华仲乐

委 员 (以姓氏笔画为序)

丁年青 于学英 王 蕾 方立文

卢凤香 刘国全 朱 琦 汪 琦

战海林 高 敏 聂文信 黄一瑜

谢春晖 温江霖

审稿人 华仲乐 冯小诗 白永权

总 序 LESTERMINISTER

随着我国教育事业的发展并取得日新月异的成就,培养适合社会各方面需要的专门人才的工作正在向新的、纵深的方向发展。为此,教育部专门启动了紧缺人才培养工程,而护理专业人才的培养就在其中。根据卫生部等国家权威机构的预测,今后若干年里,对护理人才需求将有极大的增长,尤其是具有良好素质的涉外护理人员。本套教材就是专门为涉外护理专业的学生编写的英语教材。

涉外护理作为一个新兴的重点专业,它的英语课程应有自身的独特性。这种独特性与涉外护理专业的培养对象、培养目标和教学安排等各个环节密切相关。首先,进入本专业的学生年龄较小,考虑到这一年龄段的特点,教材的内容和形式应适合学习者的需要和爱好;其次,由于学生的专业目标明确,将来要进入涉外护理领域,需要更具针对性的英语学习,以获取实际运用的各项能力;此外,涉外护理专业的英语教学课时多,学生更容易打牢基础,应适当地拓宽英语学习、文化背景等方面的知识面,同时,涉外护理专业本身决定了英语教学的重要性,对英语教学提出了更高的要求。

为了实现涉外护理专业英语教学有所突破的目标,我们对涉外护理专业的学生的实际需要进行了认真的研究,对整个英语教材从内容到形式作了连贯的、整体的、有针对性的设计。全套教材包括:

《涉外护理英语综合教程》 《学生用书》 《少生用书》 《沙外护理英语听说教程》 《学生用书》 《学生用书》 《沙外护理英语扩展教程》 《学生用书》 《沙外护理英语扩展教程》 《沙外护理英语教程》 《教师用书》 《1~8 册) 《1~8 册)

》《涉外护理英语综合教程》旨在传授英语学习的核心知识和技能,帮助学生获取全面的语法、词汇、句型等基本而又是必备的语言知识,提供必需的知识性和技能性操练。

《涉外护理英语听说教程》旨在培养涉外护理人员必需的口头交际能力和以听的方式获取信息的能力。大量的听说材料和有针对性的练习帮助学生达到这一目的。

《涉外护理英语扩展教程》旨在提供扩大接触英语的机会,为学生进一步打开使用英语的窗户。大量的阅读材料使学生不仅熟悉语言,更了解各种知识和国外情况。

整套涉外护理英语教材从第 1 册起就包括三位一体的《涉外护理英语综合教程》、《涉外护理英语听说教程》和《涉外护理英语扩展教程》,这是为了从一开始就培养学生 扎实的语言基础和使用英语的习惯,全书从 1 至 8 册,下与初中英语接轨,上达大学本

>>>

科水准,是一套自成体系、各部分分工明确又相互配合的大型综合性教材。通过这套教材的学习,学生可望获得较强的英语听、说、读、写能力,具备运用护理专业英语的能力, 达到相当于大学本科生的英语水平,并为学生通过国际相关的考试做准备。

本套教材的编写特点是:

- 1. 强调和突出人文精神。英语作为一门语言承载着丰富的文化内涵。学习英语理 所当然应与了解英语国家的历史文化、民俗风情、思想感情等人文内容相结合。在组成 本套教材各书的选材方面,编者着力将语言教学和培养学生的人文精神结合起来,和了 解国外文化背景结合起来,和护理人员将来工作所必须具备的个人素质结合起来。具 体来说,就是把内容的思想性和材料的实用性融于一体,开拓学生对人、对社会、对自然 以及最终对自身作为社会一员的认识。
- 2. 强调和突出循序渐进。英语学习要获得成功,必须打好基础,循序渐进。为此, 编者对大量的材料进行反复筛选、认真推敲,力图选出对各个级别难易适中的材料。对 构成全套教材的三个部分努力做到结构合理、彼此呼应;各册之间平稳过渡,各有分阶 段目标。考虑到学生人学时英语基础不一定很强,而本课程的教学时数又较多的特点, 我们将全套教材明确分为两个阶段:前四册强调基础训练,完成基本语法和词汇的学 习;后四册着力于拓展和提高,继续强化英语知识和技能的获取。8 册教材对语言教学 的处理由浅入深,同时逐步增加与医学和护理相关的内容。
- 3. 强调和突出实用能力。涉外护理学生学习英语的最终目的是能与将来的服务对象和工作伙伴用英语进行交流和沟通。因而,我们特别注意所选内容的实用性。从内容到形式,从课文到练习,无一不在实用方面下工夫。凡是涉外护理应当了解的东西,我们都尽量有所涉及。我们在《涉外护理英语综合教程》、《涉外护理英语扩展教程》以及《涉外护理英语听说教程》的选材方面都努力寻找与护理有一定关联的内容。《涉外护理英语综合教程》包括了多个与医护有关的人物和重要题材;《涉外护理英语扩展教程》逐步由普通英语向基础医学英语并最终向专业护理英语过渡;《涉外护理英语听说教程》则大量使用原汁原味的医生、护士和病人之间的对话,以及反映医院实际情景的听力材料。
- 4. 强调和突出时代气息。不论是《涉外护理英语综合教程》、《涉外护理英语扩展教程》,还是《涉外护理英语听说教程》的选材和练习,我们都努力反映现实生活。在注意与护理内容相结合的背景下,努力开拓思路,涉猎多样题材:包括文化历史的背景知识,生物和自然的奥秘,反映人性真、善、美的故事,乃至展望未来的科幻小说。而强调生活,目的是给人启迪,引发思考,鼓励参与,克服枯燥乏味,激发起学习者的兴趣和热情。应当说,本套教材在这方面做了有益的尝试。我们期待本套教材的这一特点能得到使用者的认可。本教材每学期各教程各使用 1 册,4 年用完 1~8 册。每套书一般分12~15个单元,建议每周(10 学时)完成各书一个单元的内容。使用者也可根据各自的情况决定如何使用。

涉外护理英语课程是一门崭新的、实用性很强的课程。完成这一个工程对教材编写人员提出的挑战是不言而喻的。尽管我们深知编写出一套好的教材很难,也深知自身水平有限,但我们仍愿把我们经过共同努力完成的作品奉献给广大参与涉外护理英语教学的师生,期求得到你们的回音,包括批评和指正。

华种男

2008年4月

前言

《涉外护理英语扩展教程》的编写目的是:进一步巩固《涉外护理英语综合教程》的教学内容,为学生提供更多的信息输入材料,使学生在运用知识的过程中熟悉、掌握并领会所得信息,进一步扩展英语语言知识、护理医学知识、英美文化领域知识、人文素质知识以及道德修养知识等,提高护理学生的英语综合应用能力,为其今后从事涉外护理工作打下坚实基础。在编写本教材的过程中,我们严格遵循语言学习的规律,突破了不少编写英语教材的旧框框,努力将科学性、知识性、趣味性和实用性有机地结合在一起,力求使《涉外护理英语扩展教程》成为一本教师使用便利、学生喜爱的护理英语教材。

《涉外护理英语扩展教程》(学生用书)7在第5、6册的基础上,依照《涉外护理英语综合教程》(学生用书)7的难易度进行编写。本册书共分为15个单元,以话题为中心,按由易到难顺序编排。每个单元由A、B课文、词汇、词组、注释、课后练习等几个部分组成。A课文可用于课堂讲授,课文的语言难度、篇幅长度等都有别于B课文,学生需要在教师的帮助下才能更好地领会和掌握。B课文可用于学生课后自学。A、B课文后设计了不同类型的练习,如词汇扩展训练,通过前缀、后缀以及词形变化扩充学生基础英语词汇量,特别是医学英语词汇量等。为便于教师和学生使用该教材,每单元的词汇、词组、注释等除标注中英文意思外,还以数字上标形式标注该单词、词组、注释等内容在文中出现的段落。另外,书后均附有课文参考译文以及练习参考答案。

由于编者水平有限,书中会有不当和疏漏之处。望广大使用者批评指正,以期本教材能够为涉外护理英语教学做出贡献。

卢凤香 2008 年 4 月于首都医科大学

Section 8 December Health Street, 8 December 1981

Un	it One ······		• 1
	Section A	Body Systems	• 1
	Section B	The Difference a Teacher Can Make	• 7
Un		Section A Ventilation	
		Disease and Its Causes	
133	Section B	Section A Kidneys and Body Chemistry	19
Uni	it Three ····	Section B. Nursing Education in U.K. (Part [])	23
	Section A	Disease-Causing Organisms	23
	Section B	The Nutrients in Food	30
Uni	it Four ·····	Section B. Introduction to the American Health Carc System	35
	Section A	What the Skin Does and Tells	35
	Section B	Seven Ways to Keep Fit and Trim	41
Uni	it Five ·····	Section A Benign and Malignani Tumors	46
	Section A	The Structures and Functions of Bones and Joints	46
	Section B	The Benefits of Keeping Active	53
Uni	t Six ·····		58
	Section A	Blood ····	58
	Section B	Table Manners That Matter ····	66
Uni	t Seven ·····		71
	Section A	Structure of the Heart	71
	Section B	U.S. Independence Day	77
Uni	t Eight ·····		82
	Section A	Pulse and Blood Pressure	82
	Section B	The Story of Alfred Nobel	89
Uni	t Nine ·····		94
		Liver	
	~ . –	American Culture, Culture Shock	

	37 水交子文 个主		
,			
Unit Ten ······			105
	The Stomach and Its Disorders		
Section B	Become Healthier with Green Tea		111
Section A	Lungs ·····		116
Section B	12 Important Tips to Prevent Cold and Flu Infection		122
Unit Twelve ·····	Body Systems	Section A	127
Section A	The Difference a Teacher Can Make noithful version of the Difference a Teacher Can Make noithful version of the Difference a Teacher Can Make noithful version of the Difference and the	Section B	127
Section B	Nursing Education in U.K.(Part [)		133
	Disease and Its Causes		138
Section A	Kidneys and Body Chemistry	Section B	138
	Nursing Education in U.K. (Part [])		143
	Disease-Causing Organisms		149
Section A	Thyroid Gland and Thyroxin bool ni simul ad T	Section B	149
Section B	Introduction to the American Health Care System		
	What the Skin Does and Tells ([traq)		
	Seven Ways to Keep Fit and Trim		
	Benign and Malignant Tumors		161
	Introduction to the American Health Care System		
	The Benefits of Keepine Active		
参考译文与答案			173



Section A and the respiratory systems This includes the lungs and the c A moitheast

to and from them. Systems what to take in air. and

- In order to understand how our body functions, let's see how it works. Our body is much more intricate than any machine you might know about. It is more intricate than the finest car or the biggest jet plane or even a spaceship.
- Our body is composed of tiny, microscopic blocks called cells. Similar cells are grouped together in a regular fashion to form higher units known as tissues. Just as cells are grouped together to make tissues, tissues, in turn, are combined to form still higher and more complex units, the organs. Organs are parts of our body, each of which has a special function to perform. Our eyes, brain, and nose are organs, and so are our heart, lungs and stomach.
- Lastly, a group of organs working together for the same function is called a system. The body systems have been variously stated to be nine, ten or eleven in number, depending on how much detail one wishes to include. Here is one list of systems:
- 1. The skeletal system. The basic framework of the body is a system of over 200 bones with their joints, collectively known as the skeleton.
- 2. The muscular system. Body movements are due to the action of the muscles which are attached to the bones. Other types of muscles are present in the walls of such organs as the intestine and the heart.



- 3. The circulatory system. The heart, blood vessels, lymph vessels and lymph nodes all make up the system whereby blood is pumped to all the body tissues, bringing with it food, oxygen and other substances, and carrying away waste materials.
- 4. The digestive system. This system comprises all organs which have to do with taking in food and converting the useful parts of it into substances that the body cells can use. Examples of these organs are the mouth, the teeth, and the alimentary tract (esophagus, stomach, intestine and accessory organs such as the liver and the pancreas).
- 5. The respiratory system. This includes the lungs and the passages leading to and from them. The purpose of this system is to take in air, and from it extract oxygen which is then dissolved into the blood and conveyed to all the tissues. A waste product of the cells, carbon dioxide, is taken by the blood to the lungs, whence it is expelled to the outside air.
- 6. The integumentary system. The word "integument" means "skin." The skin is considered by some authorities to be a separate body system. It includes the hair, nails, sweat and oil glands, and other related structures.
- 7. The urinary system. This is also called the excretory system. Its main components are the kidneys, the ureters, the bladder and the urethra. Its purpose is to filter out and rid the body of certain waste products taken by the blood from the cells. (Note that other waste products are removed via the digestive and the respiratory systems.)
- 8. The nervous system. The brain, the spinal cord and the nerves all make up this very complex system by which all parts of the body are controlled and coordinated. The organs of special sense (such as the eyes, ears, taste buds, and organs of smell), sometimes classed as a separate sensory system, together with the sense of touch, receive stimuli from the outside world, which are then converted into impulses that are transmitted to the brain. The brain determines to a great extent the body's responses to messages from without and within, and in it occur such higher functions as memory and reasoning.
- 9. The endocrine system. A few scattered organs known as endocrine glands produce special substance called hormones, which regulate such

body functions as growth, food utilization within the cells, and reproduction. Examples of endocrine glands are the thyroid and the pituitary glands.

10. The reproductive system. This system includes the external sex organs and all related inner structures which are concerned with the production of new individuals.



Vocabulary zano intentim

*本书中所有词汇右上角的数字表示出自课文的小节号。

intricate1 /'intrikət/ adj complex and difficult to understand 复杂的,

socialising term designors and record bright 复杂难懂的

microscopic² adjustoo small to be seen without the help of a

潮潮 为 L microscope 极微小的

tissue² $\frac{1}{2} \int d^2 t \int$

計是 wo die by no oke or a plant 组织 / bleen ek

skeletal³ /skelntəl/ of the skeleton 骨骼的, 骨架的

w. 架支send ni drive out by Lorce :

collectively³ a /kə lektıvlı/məvə adv. jointly 集体地, 共有地 为 jointly 集体地, 其有地 为 jointly 其 jointly 其 jointly 其 jointly 其 jointly 其 jointly in the jointl

muscular³ / mʌskjulə(r)/mə adj. of the muscles 肌肉的;肌肉发达的 muscular adj. of the muscles 肌肉的;肌肉发达的 muscles 肌肉的 muscles not adj. of the muscles not adj. of t

intestine³ $n_{\text{odd}} / \text{in}^{1} \text{testin} / \frac{1}{2} = \frac{1}{2} \frac{$

親 vbod and mort beyonto the anus 肠

circulatory³ / ss:kju leɪtərɪ/ adj. of or relating to the circulation of blood 血液循环的

lymph³ the griz/limf/elg is to lemn, a colorless fluid from the tissues or organs the state and the color the body, containing white bloodcells execution in the body of the body. The color of the body of the body of the bloodcells are a color of the body.

 $node^3$ most smooth mountain n. odula hard swelling, e.g. con a joint sin the

>>>

one allsa and ninha nonexpline behuman body 结节enotional whoch					
whereby ³ hweə'bai/ alan adv. by which 由此 dan anoton borger					
digestive ³ /dr'dʒestɪv/ adj. of digestion 消化的 暗鬼鬼鬼鬼鬼鬼					
comprise ³ a li /kəm'praiz/ lila v. lak to have as parts or members 包括,由					
and all related inner structur 放動 Incheste concerned with the production					
convert ³ /kən'vət/ ν . to change from one form or use to another					
改变,转变					
alimentary ³ / pell'mentəri/ adj. of food and digestion 食物的,消化的					
$tract^3$ /trækt/ n. a system of connected tube-like parts along					
which sth. passes 道,管					
esophagus 3 /i:'spfəgəs/ n. a tube through which food, etc. passes					
from the mouth to the stomach 食道					
accessory ³ / æk'sesəri/ lill additional 附加的					
pancreas ³ /'pænkriəs/ n. a gland near the stomach that produces					
a lu glad and duoilless nous ad of flums substances which help in the digestion of					
简色题》 Squeen food 胰,胰腺					
respiratory3 / /rɪs paɪərətərɪ/ / adj. of or for breathing air 呼吸的					
extract³ /ɪksˈtrækt/ 声景 w.liq to take or get sth. out 拔出					
dissolve ³ /dr'zplv/ 常面的心心。 on to make become liquid 溶解					
whence of the wens and a growing adv. from where 从那里 whence show many					
expel ³ /ɪk'spel/ v. 對to send or drive out by force 排出					
integumentary3 / In tegjo mentəri / adj . I of outer covering 体被的,外皮的 lavio los					
integument ³ /in'tegjument/ n. outer covering 体被,皮					
$gland^3$ $glænd/glænd/glænd$ an organ that separates from the blood					
dasmers all mort inspiring ban bool to those substances that are to be used by or					
M auns of removed from the body 腺					
urinary3 lower / juarinari/ and adj. of urine or the parts of the body through					
which it passes 尿的,泌尿器官的					
excretory3 except ek'skritteri/mil adj. of an animal or a plant passing out (waste					
all subpoold suid a grantation abod sid matter, sweat, etc.) from the system 排泄的					
ureter ³ / $j v = rixt = (r) / n$. either of the two tubes by which urine passes					
ne lo zbod add di atutanta sali-adu from the kidneys to the bladder 输尿管 lazza					
bladder ³ to got/blædə(r)/lq to n . Lama bag made of membrane in which urine					
章和。 章 brutt raffic to bocollects in human and animal bodies 膀胱					
urethra 3 more a /iju 3 ri: 9 r 3 /gmillo n . In a tube by which urine passes from the					

			bladder out of the body 尿道		
filter ³	/'filtə(r)/	v	to pass through a filter 过滤		
coordinate ³	/kəʊˈɔːdɪneɪt/	<i>v</i> .	to cause to function together efficiently &		
			协调 Parisas Wood and guidening (E		
sensory ³	/'sensəri/ /www	adj.	of the senses 感觉的 I ambivors (
stimulus ³	/'stimjuləs/	n? 0022	(pl. stimuli) a thing that produces		
			reaction in living things 刺激		
transmit ³	/trænz'mit/	ly.omo	to send out electronically 传送,传达,传播		
endocrine ³	/'endəukraın/	adj.	that involves the release of hormones 内分		
			沙的		
$utilization^3\\$	/jutilar zeijan/	n.	the act of using 利用		
thyroid ³	¹³ /'θairoid/		a large gland at the front of the neck		
			producing a hormone which controls th		
			body's growth and development 甲状腺		
pituitary ³	$-/\operatorname{pr}^!\operatorname{t}^j$ untəri $/$ $^{-1}$ $^$		a small gland at the base of the brain whic		
	egulate		secretes hormones that influence growt		
			and development 脑垂体		
$reproductive^3\\$	/¡ri:prəˈdʌktɪv/	adj.	of or for reproduction of offspring 生殖的		
A The same			2) The of oxygen from the		
Phr	ases on mobile				
Illiw may been					
			4) If you consider the various lunce 例象		
convert into ³			easily understand why there are c. 把		
A.	eam of many scien				
No	tes				
	lel given below.		autimatical and management and the state of		
1. carbon diox	xide ³ :二氧化碳		2. Make your own semences by ronowing Model: Our body is much more intr		
2. the spinal of	cord ³ : 脊髓				
Exercises					
W					
	nformation.				
			lls, tissues, organs, and systems.		
			following functions.		
1) Co	ntrolling and coord	inating	all parts of the body.		

~	-	_
/	>	

2) Converting useful parts of food into somethin	g cells can use.	()			
3) Producing movements of the body.		(oili)			
4 Jimo 4) Producing new individuals.		Gunib	lour)			
5) Protecting the body against pathogens from the	ne outside.	()			
6	Providing the basic framework for the body.		(Ivio	ens)			
200 67	Pumping blood to all the body tissues.		(Faulu)			
8	Removing waste products from cell metabolism	n.)			
9) Secreting hormones to regulate some vital bod	y functions.	(_{lim}	nua)			
10	Taking oxygen from the air and expelling car	oon dioxide.	(_{entroc}	, (₁₁₁)			
. Practi	ice on structure and vocabulary.						
1. Gi	ve the noun form of the following verbs, and comp						
the	eir proper forms.						
со	mpose combin	e					
		I'a sma'thai	- Luner	- in			
	ordinate regulat						
1)	You may try a different of drugs i	f one drug doe	es not p	rove			
	effective.						
2)	The of oxygen from the air takes place						
3)	Hormones are substances that are involved in	the	of impor	rtant			
	body functions.						
4)) If you consider the various functions performed by the blood, you will						
	easily understand why there are changes in the	of pl	asma.				
5)	Good of muscle movements is essentiated	al for an excelle	ent athle	ete.			
6)	Solar energy has been the dream o	f many scientis	sts since	the			
	1970s.						
2. Ma	ake your own sentences by following the model give	en below.					
Mo	odel: Our body is much more intricate than an						
	about.						
1)							
2)		53.510130					
3)							
4)		information.	Read for	-]			
	ilonships of cells, tissues, organs, and systems.						

tested for busic skills. Steve hurried through his tests, a:gnibliud brow . II

Many word elements frequently occur in the formation of medical and anursing terms. These word elements, sometimes called roots, have very specific meanings. For example: the word element neuro- denotes "nerve," encephalodenotes "brain," and myo-denotes "muscle." We know the word element -itis means "inflammation," thus, it is easy to know the meaning of neuritis, encephalitis and myitis.

Now, suppose we know -algia means "pain," -tomy means "cutting," and -gram means "the study or description," guess the meaning of the following words.

1.	neuralgia	2.	neurotomy	3.	neurologic
4.	encephalalgia	5.	encephalotomy	6.	encephalogram

18 myolomy 7. myalgia 8. myolomy 9. myogram

"You all did gretty well," she told the class: "except for one boy, and i

Section B ... "She heart to tell you this but ... " She hesitated minimum value of the state of The Difference a Teacher Can Make

- Steve, a twelve-year-old boy with alcoholic parents, was about to be lost forever, by the U.S. education system. Remarkably, he could read, yet, in spite of his reading skills, Steve was failing. He had been failing since first grade, as he was passed on from grade to grade. Steve was a big boy, looking more like a teenager than a twelve-year-old, yet, Steve went unnoticed until Miss White came.
- 2 Miss White was a smiling, young and beautiful teacher, and Steve was in love! For the first time in his young life, he couldn't take his eyes off his teacher; yet, still he failed. He never did his homework, and he was always in trouble with Miss White. His heart would break under her sharp words, and when he was punished for failing to turn in his homework, he felt just miserable! Still, he did not study.
- In the middle of the first semester of school, the entire seventh grade was